

Godkjent referat – Styringsgruppe Cris/NVA 6. desember 2024		
Møte	7/2024	Godkjent via e-post 17 des 2024
Dato	6.12.2024	
Tid	10:00 - 12:00	
Sted	Teams	
Til	Johannes F Paulsen (UiO)	Kari-Anne Kristensen (NFR)
	Herman Strøm (UHR)	Marion Mühlburger (UiB)
	Trude Eikebrokk (FFA)	Vigdis Namtvedt Kvalheim (Sikt)
	Frode Arntsen (Sikt)	Terje Hellesvik (Sikt)
	Marit Henningsen (Sikt)	

AGENDA

Sak	Tid	Tema	Sakstype
38-24		Godkjenning av innkalling og dagsorden	B
		Det kom ingen saker til <i>Eventuelt</i>. Referat fra møte den 28. okt er godkjent via e-post den 31. okt. Vedtak: <i>Styringsgruppen godkjenner innkalling og dagsorden.</i>	
39-24		Status NVA	O
		Prosjekteier innledet og oppsummerte pågående arbeid og orienterte i tillegg om at vi har mottatt innspill og tilbakemeldinger etter utprøvingen som ikke er feil, men ønske om forbedringer. Disse plasseres på parkeringsplass og vil ikke bli gjort noe med før etter lansering for alle. Prosjektleder ga en utdypende gjennomgang av status for arbeidet med feilretting og re-testing, herunder samarbeidet med den eksterne testgruppa ift deres rapport etter utprøvingsperioden og status for arbeidet med kommentarer/innspill til UHR/FFA samt saker meldt direkte til Sikt i utprøvingsperioden. Prosjektleder pekte på dilemma knyttet til at testgruppen også ønsker endringer av funksjonalitet som tidligere er endret og godkjent av gruppen, og stiller spørsmål til styret om hvordan prosjektet skal forholde seg til slike endringsønsker som kan kreve omfattende utviklingsarbeid, i denne fasen av prosjekter. Prosjektleder understreker også at testgruppen er klar over dilemmaet. Videre var det en gjennomgang av tidslinje, med plan om å gjennomføre begrenset utprøving etter at innmeldte feil er rettet, re-testet og godkjent i siste halvdel av januar. Styringsgruppen takket for en grundig og god gjennomgang av status og ba om at prosjektet og testgruppen utformer en felles rapport etter re-testing og anbefaling om gjennomføring av utprøving, i tråd med styrets vedtak på forrige møte.	

	Når det gjelder spørsmålet om behandling av innspill til endringsforslag viser styret til prosjektets endringsregime og klassifisering av innspill etter kritikalitet, og peker på at dersom prosjektet er usikker eller det oppstår tvil eller uenighet om endringsbehov, er det naturlig at saken løftes til styringsgruppen. På prinsipielt grunnlag er styringsgruppen tydelig på at prosjektet må være strenge i vurderingen av endringsønsker som ikke påvirker at arbeidsoppgavene kan utføres. Data som migreres fra Cristin og vitenarkivene har en tilfredsstillende kvalitet etter siste prøvemigrering og rettinger. Det vil alltid være mulig å gjøre rettelser i etterkant av migreringen. Divisjonsdirektør orienterte om NVA/Cristin sak til Digitaliseringsstyret den 4 desember, der de hadde bedt om en redegjørelse knyttet til hvilke planer som forelå dersom NVA ikke kommer opp og Cristin går ned. Vedtak: <i>Styringsgruppen tar status til orientering og ber Sikt og den eksterne testgruppen utarbeide en felles statusrapport med plan for utprøving, som beslutningsgrunnlag før igangsetting av ny begrenset utprøvsperiode.</i>	
40-24	Gjennomføring av ny utprøvsperiode	B
	Prosjekteier orienterte om prosessen med testgruppen, der det er enighet om at de som svarte hhv rødt og gult i forrige utprøving inviteres til neste utprøving, evt supplert med ytterligere institusjoner for å sikre bredde i representasjonen (store/små og både UH-/Institutt-/Helsesektorene). Prosjekteier påpeker at det er essensielt med strukturert tilbakemelding på innspill og feilmeldinger for å avklare mest mulig av problemstillingene i forkant. Prosjektet vil ikke gjøre endringer i systemet som vil påvirke i den to-ukers utprøvsperioden. Styringsgruppen foreslår at Sikt samtidig gjentar informasjonen om at NVA er tilgjengelig for alle institusjoner og at det ligger til rette for samtlige brukerinstitusjoner å gi løpende tilbakemeldinger, selv om de ikke er spesifikt invitert til å delta i utprøvsperioden. UHR sin representant ønsker å avklare med UHR om det er aktuelt å gjennomføre en ny trafikklysundersøkelse knyttet til gjennomføring av utprøvsperioden. Dersom det er aktuelt er det viktig at alle som ga innspill/kommentarer i forrige runde blir kontaktet i forkant, slik at man avstemmer forventningene med håndteringen av innspillene, i tråd med prosjektets endringsregime. Vedtak: <i>Styringsgruppen tar saken til orientering og ber om at det fremmes en oppdatert sak i neste møte.</i>	

41-24	Gjennomføring av teknisk audit	D
	Prosjekteier innledet og orienterte om vedlagte utkast til kravspesifikasjon. Styringsgruppen mener den innledende bakgrunnsinformasjonen med fordel kan gjøres mer omfattende slik at det tydeliggjøres grunnlaget for- og hensikten med NVA. Særlig hva man ønsker å oppnå relatert til størst mulig grad av automatisering og at systemet teknisk sett ligger til rette for å introdusere evt ytterligere automatiserte prosesser i fremtiden. SG anbefaler også at formålet med å gjennomføre teknisk audit og hva man ønsker å oppnå, bør tydeliggjøres. Det påpekes også at det er viktig å sette frist for når dette skal være ferdig, og at den foreslåtte tidsrammen synes knapp. SG mener ellers at oppdragets art tilsier at det ikke er nødvendig å stille krav til fysisk lokasjon. Vedtak: <i>Styringsgruppens innspill tas med inn i kravspesifikasjonen.</i>	
42-24	Opplasting av fulltekst i NVA	D
	Prosjekteier innledet og la fram problemstilling knyttet til automatisert opplasting av fulltekstartikler. Det viser seg blant annet at det ved enkelte anledninger er forskjell mellom maskinlesbar lisens og lisens i den publiserte artikkelen. Det foreslåtte avtaleverket for NVA pålegger den enkelte institusjon å ta juridisk ansvar for de dokumentene som hentes inn maskinelt. Flere institusjoner, spesielt UHer, har påpekt at de ikke kan ta et juridisk ansvar for materiell de selv ikke har kontrollert, og ber Sikt ta eierskap til materiell de publiserer automatisk i NVA. For metadata er dette uproblematisk og følger den praksisen som er ved import av metadata til dagens Cristin. For fulltekst-filer har heller ikke Sikt anledning til å ta juridisk ansvar for materiale som innhentes maskinelt. Prosjektleder orienterte om hvordan NVA og dagens importløsning fungerer, og viste til flere forbedringer i forhold til Cristin-importen som og vil bidra til mer effektivitet og rasjonelle arbeidsprosesser hos institusjonene. Det jobbes samtidig sammen med testgruppen med å kvalitetssikre funksjonalitet for import av fil og automatisk setting av lisens. Styringsgruppen viser til at dette er et område brukerne av NVA har behov for, håper på og forventer forbedring i forhold til dagens systemer. Det er derfor viktig å tydeliggjøre gevinster med innføringen av NVA og muligheter for ytterligere gevinstrealisering i fremtiden. Styringsgruppen ber om at prosjektet utarbeider en rapport som beskriver import-løsningen, status på omfang fulltekst totalt, andel fulltekst som kan importeres automatisk, frekvens, hvilke kategorier som dekkes og omfang med og uten fil.	

		Styret ber også Sikt se nærmere på om forlagene leverer på forlagsavtalene mht at samtlige åpne publikasjoner skal være tilgjengelig med DOI og maskinlesbar CC-lisens. I tillegg er det ønske om et flytdiagram som viser forskjellige løsningsmodellene for import av fulltekst-filer. Styret ba også om at Sikt kommer tilbake med en egen sak om Sikt sine juridiske vurderinger av de innspill institusjonene har kommet med knyttet til opphavsrett og import av fulltekst-filer. Generelt bes Sikt om å sikre intern samhandling ift hvilke saker som skal inngå i forlagsforhandlingene slik at blant annet tilgang til åpne artikler ivaretas. Vedtak: <i>Styringsgruppen tar saken til orientering og ber om at styret til neste møte får presentert en rapport om sentralimport i tråd med de innspill som kom i møtet. SG ber videre om at Sikt forbereder en egen sak om de juridiske avklaringene Sikt har gjort mht ansvar for materiale som er innhentet maskinelt og hvilke konsekvenser det evt. får.</i>	
43-24		Ny versjon av prosjektets styringsdokument	B
		Prosjekteier orienterte kort om forslaget til revidert styringsdokument. Vedtak: <i>Styringsgruppen vedtar versjon 3.2 av prosjektets styringsdokument med de endringer som er foreslått i vedlagte dokument.</i>	
44-24		Digitale læringsressurser i NVA	O
		Prosjekteier orienterte om bakgrunnen for saken og tydeliggjorde at det ikke er besluttet hos Sikt. Saken dreier seg om å evt lagre digitale læringsressurser i form av dokumenter, lyd- og filmopptak samt presentasjoner i NVA. Bakgrunnen er et ønske om å ta vare på inntil ca 1500 filer som i dag er lagret i DLR-tjenesten. DLR-tjenesten vil avvikles av tekniske årsaker. Saken omfatter ingen utvikling av funksjonalitet, kun lagring. Styringsgruppen fraråder at det utvikles funksjonalitet knyttet til læringsressurser i NVA før det nye systemet har vært i normal og stabil drift i en periode. Et samlet styre er også tilbakeholdne ift å lagre ressurser som potensielt vil resultere i at administrative NVA-brukere får forespørsler knyttet til læringsressursene/ omfatter oppgaver som de ikke håndterer eller har roller for i dag. Vedtak: <i>Styringsgruppen tar saken til orientering og ber om at DLR ressurser inntil NVA er i stabil drift, lagres utenfor NVA-systemet og at vurderingen av lagring i NVA vurderes etter hvert.</i>	